

Ref.: HO 10\3\2025\ Date: 8th October 2025



الرقم: م ر 3/10/774/2025

التاريخ: 8 أكتوبر 2025

Customs Notice No. (12) of 2025

Digitizing the Issuance of Vehicle Clearance **Certificate Card (VCC)**

Dear our Valued Customer,

Within the framework of endeavors made by Ras Al Khaimah Customs to facilitate and simplify the customs procedures and in order to serve you in a better way, the following has been decided:

Article (1)

Printing of the Vehicle Clearance Certificate (VCC) cards shall be ceased, and the cards shall be upgraded to a digital format. Customers will be able to download the digital card and print it as necessary. The VCC card shall be a mandatory requirement for all vehicles that will be registered in the United Arab Emirates after the relevant customs procedures are finalized.

(A sample of the digital Vehicle Clearance Certificate 'VCC' is attached hereto)

Article (2)

The Procedures

- 1- The customs clearance company shall print the digital VCC through their respective email.
- 2- The VCC card shall have a QR code to verify its authenticity and validity.
- 3- In accordance with the applicable customs laws and regulations, the customs clearance company shall assume all responsibility for using the digital VCC in any transactions or for any purposes that do not comply with the main goal for which the digital VCC was created.

<u>اعلان حمركب رقم (12) لسنة 2025</u>

تحديث اصدار يطاقة وسائط النقل والمعدات الآلية <u>ىشكل رقمب</u>

عملائنا الكرام،

في اطار سعي حمارك رأس الخيمة لتسهيل وتبسيط الإحراءات الحمركية وخدمتكم بشكل أفضل، فقد تقرر ما يلي:

المادة (1)

سبتم ايقاف طباعة بطاقة وسائط النقل والمعدات الآلبة الورقية وتحديثها لتصبح رقمية ويمكن للمتعاملين تحميل البطاقة وطباعتها إذا لزم الأمر، والتي تعتبر شرطا إلزاميا لكافة المركبات التي سيتم تسجليها في دولة الامارات العربية المتحدة بعد اتمام الاجراءات الحمركية الخاصة بها.

> (مرفق نموذج بطاقة وسائط النقل والمعدات الاليه الرقمية)

المادة (2)

الإجراءات

- 1- تقوم شركة التخليص الجمركي بطباعة الشهادة الرقمية من البريد الإلكتروني الخاص بها.
- 2- تكون البطاقة مزودة برمز الاستجابة السريع لتحقق من صحتها وصلاحيتها.
- 3- تتحمل شركة التخليص الجمركي كافة المسؤولية في استخدام هذه الشهادة الرقمية في أي معاملات أو أغراض لا تتوافق مع الهدف الرئيسي التي أنشئت من أجلها وذلك بما يتوافق مع القوانين و اللوائح الجمركية المعمول بها.

ص. ب 8 رأس الخيمة – إ.ع.م ه 9717 2333733 ن +9717 م 9717 2333733 P.O. Box 8, Ras Al Khaimah - U.A.E T +971 7 2333733, F +971 7 2330233 www.rakcustoms.rak.ae





Article (3)

Amendment and Cancellation

The VCC amendment or cencellation procedures shall remain unchanged. The customer or their authorized representative shall submit a request to the customs center, including the digital VCC card, for amendment or cancellation, together with a To Whom It may Concern certificate addressed to Ras Al Khaimah Customs to certify that the registration of the vehicle in the UAE cannot be completed with the reason clearly stated, whether the request is for amendment or cancellation.

Article (4)

General Provisions

- 1- Customs service fees shall apply as per the issued decisions.
- 2- Violation and penalties stipulated in the GCC Common Customs Law, Rules of Implementation thereof, and decisions issued thereunder shall be enforced.
- 3- The Customs Policies and Procedures Section of Ras Al Khaimah Customs Head Office shall be the reference authority for resolving all disputes and responding to the inquiries related to the application of the provisions of this Customs Notice.

Article (5)

This Customs Notice shall come into effect as of 15/10/2025.

المادة (3) تعديل والغاء الشهادة

تبق إجراءات تعديل أو الغاء الشهادة دون تغيير حيث يجب على المتعامل أو من ينوب عنه تقديم طلب للمركز الجمركي متضمناً النسخة الرقمية من الشهادة للتعديل أو الإلغاء بالإضافة إلى تقديم شهادة لمن يهمه الأمر لجمارك رأس الخيمة تفيد بعدم إمكانية استكمال تسجيل المركبة في الدولة مع إيضاح السبب سواء كان تعديل أو إلغاء.

المادة (4) أحكام عامة

- 1- تطبق رسوم الخدمات الجمركية حسب القرارات الصادرة.
- 2- تطبق المخالفات والعقوبات الواردة في قانون الجمارك الموحد ولائحته التنفيذية والقرارات الصادرة بمقتضاه.
- 3- يكون قسم السياسات والإجراءات الجمركية بالمبنب الرئيسي لجمارك رأس الخيمة الجهة المرجعية لحل كافة الخلافات والإجابة عن الاستفسارات المتعلقة بتطبيق أحكام هذا الإعلان.

المادة (5)

يعمل بهذا الإعلان اعتبارا من تاريخ 15/ 10/2025

Dr. Rashed Rashed Al Mehrezi

Director General



د. راشد راشد المحرزي المدير العام

ص. ب 8 رأس الخيمة – إ.ع.م +9717 2330233 +9717 2333733 م P.O. Box 8, Ras Al Khaimah – U.A.E T +9717 2333733, F +9717 2330233 www.rakcustoms.rak.ae

الرؤية: إدارة جمركية رائدة في حماية المجتمع وداعمة للاقتصاد التنافسي. الرسالة: تعزيز المنظومة الأمنية وتوفير بيئة جاذبة للمستثمرين من خلال تسبر الأعمال بأسالب مبتكرة وتحفيزية لتنمية اقتصاد تنافسه مستدام.



دولة الإمارات العربية المتحدة جمارك رأس الخيمة United Arab Emirates Ras Al Khaimah Customs



التاريخ: Date

رقم البطاقة: Card No. بطاقة جمركية لوسائط النقل والمعدات الآلية Vehicle Clearance Certificate Card

نوع المركبة / الشكل: Vehicle Type

سنة الصنع:

Model Year

بلد الصنع: Origin

رقم القاعدة:

Chassis No.

اللون:

Color

رقم المحرك: Engine No.

, الخليج العربية مجلس التعاون لدول الخليج العربية مجلس الـ حمولة : , Load ب التعاون لدول الخليج العربية مجلس التعاون لدول

> قوة المحرك : Engine HP

> > الوزن : Weight

المستورد / المالك : Importer / Owner

> رقم البيان الجمركي: Declaration No.

تم تحرير هذه البطاقة بعد انهاء الاجراءات الجمركية على واسطة النقل الموضحة بعاليه وبعد التثبيت من مستندات ملكيتها لا مانع من إكمال إجراءاتها من قبل المرور

> لذه الشهادة تم إصدارها الكترونياً stem generated certificate

Comments

لاحظات: سول العليم العربية مد

